
misverstand vermijden: het gaat
zeker niet alleen om harde, techni-
sche innovaties, maar ook om zachte
innovaties, innovaties die veranderin-
gen in de organisatie met zich
brengen.

Voorzitter! Mevrouw Schreijer
stelde de vraag: hoe verzekeren wij
dat het agro-innovatiefonds een
succes wordt? De overheid kan het
succes van innovaties niet afdwin-
gen. De verantwoordelijkheid voor
het realiseren van vernieuwingen ligt
primair bij de sector. De faciliërende
rol is echter ontzettend belangrijk.
Om die reden hoop ik zeer, dat de
primaire sector aan zijn trekken
komt. Dat is de toekomst. Daarvoor
wil ik mij inzetten.

Mevrouw de voorzitter! Mevrouw
Snijder heeft gesproken over het
vrouwelijk ondernemerschap. Het is
inderdaad waar, dat vrouwelijke
ondernemers minder gebruik hebben
gemaakt van het stimuleringskader.
Ik vind dat heel jammer, want als er
voortrekkers zijn, dan zijn het wel
vrouwelijke ondernemers. Ik ontmoet
ze te weinig bij LTO Nederland, maar
dat zij voortrekkers zijn, is wel waar.
Ik hoop daarom dat wij bij het
nieuwe innovatiefonds een speciale
plus kunnen zetten voor het
innoveren door en het stimuleren
van vrouwelijke ondernemers.

De heer Waalkens heeft een vraag
gesteld over de aantallen studenten
op de Wageningen Universiteit. Ook
ik ben bezorgd vanwege de dalende
instroom in deze universiteit. Daar
zijn recent veranderingen in de
studieprogramma’s doorgevoerd. Er
wordt een intensieve PR-campagne
gevoerd. Belangrijk is dat wij de
inhoud van de Wageningen
Universiteit in aanmerking nemen. Ik
ben er zeer van overtuigd, dat we in
Nederland een unieke universiteit
hebben met een internationaal
karakter. Dat betekent dat we er alles
aan moeten doen om die te
behouden. Naast de innovatie en het
maatschappelijk ondernemen is het
derde kernpunt, de kennisinnovatie,
nodig.

Met ingang van 2002 kan het
nieuwe bekostigingsmodel voor de
Wageningen Universiteit van kracht
worden. Op dit moment wordt
samen met Wageningen Universiteit
de introductie voorbereid, waarbij
wordt aangesloten bij het systeem
dat voor de andere universiteiten
geldt. Een belangrijk aspect van het
nieuwe bekostigingsysteem is de
honorering van prestaties, waaron-

der het aantal promovendi. In het
systeem wordt uitgegaan van een
rechtvaardige en evenredige
bekostiging van Wageningen ten
opzichte van de andere universitei-
ten. Wageningen Universiteit heeft
net zoveel mogelijkheden als andere
universiteiten om gebruik te maken
van beurzen van Ontwikkelingssa-
menwerking. Daarnaast is er
uiteraard het beurzenfonds van LNV
waaruit zij al rijkelijk put. Tot zover
het antwoord op de concrete vraag
van de heer Waalkens. Wellicht
kunnen wij later eens in bredere zin
met elkaar spreken over de
universiteit.

De algemene beraadslaging wordt
geschorst.

De vergadering wordt van 13.30 uur
tot 14.05 uur geschorst.

©

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, te
behandelen donderdag 16 november
bij het begin van de vergadering:
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Kieswet houdende verschuiving van
de Tweede-Kamerverkiezing in geval
deze in hetzelfde jaar valt als de
raads- of statenverkiezing (27009);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Wet op de rechterlijke indeling in
verband met de opheffing van de
kantongerechten Meppel, Zeven-
bergen en Zuidbroek (27036);
- het wetsvoorstel Goedkeuring van
de op 6 juni 1995 te Boekarest tot
stand gekomen Overeenkomst
tussen de Regeringen van het
Koninkrijk der Nederlanden, het
Koninkrijk België en het Groothertog-
dom Luxemburg, enerzijds, en de
Regering van Roemenië, anderzijds,
betreffende de overname van
onregelmatig binnengekomen en
verblijvende personen, met
Aanhangsels (Trb. 1995, 155) (26890);
- het wetsvoorstel Wijziging van de

Wet geneeskundige hulpverlening bij
rampen in verband met de ontkoppe-
ling van de taken in het kader van de
geneeskundige hulpverlening bij
rampen en zware ongevallen en de
functie van de directeur van de
gemeentelijke gezondheidsdienst
(27072);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Kernenergiewet (revisie, melding en
verantwoordelijkheidsverdeling)
(26996);
- het wetsvoorstel Wijziging van
enige wetten teneinde de aanspraak
jegens bestuursorganen op
verstrekkingen, voorzieningen en
uitkeringen afhankelijk te maken van
het in de gemeentelijke basis-
administratie persoonsgegevens
opgenomen gegeven omtrent het
adres van een ingezetene (26943);
- het voorstel van rijkswet Goedkeu-
ring van het op 17 juni 1999 te
Genève tot stand gekomen Verdrag
betreffende het verbod en de
onmiddellijke actie voor de uitban-
ning van de ergste vormen van
kinderarbeid (Verdrag nr. 182
aangenomen door de Internationale
Arbeidsconferentie in haar zevenent-
achtigste zitting) (27100, R1654);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Ziekenfondswet en enige andere
wetten in verband met de instelling
van een onafhankelijk College van
toezicht op de zorgverzekeringen
(Instelling College van toezicht op de
zorgverzekeringen) (27038);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Invoeringswet Wegenverkeerswet
1994 met betrekking tot de
geldigheidstermijn van nationale
typegoedkeuringen van twee- en
driewielige motorrijtuigen (27249);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
ABW, de IOAW en de IOAZ in
verband met het verruimen van de
mogelijkheid tot tijdelijke ontheffing
van de sollicitatieverplichting ten
behoeve van deelnemers aan
sociale-activeringsactiviteiten
(27221);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Wet op het voortgezet onderwijs
onder meer in verband met
leerlingenvervoer en de stichtings-
en opheffingsnormen van afdelingen
en scholen voor voorbereidend
beroepsonderwijs en wijziging van
de Wet tegemoetkoming studie-
kosten in verband met kinderen met
leer- en opvoedingsmoeilijkheden en
moeilijk lerende kinderen (27014).

Ik stel voor, toe te voegen aan de
agenda van 21, 22 en 23 november:
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- het wetsvoorstel Wijziging van de
Huursubsidiewet en de Huurprijzen-
wet woonruimte (vervallen van het
vervolgaanvraagformulier voor
bepaalde huurders) (27230);
- het voorstel van rijkswet Goedkeu-
ring van de opzegging van het op 26
juni 1957 te Genève totstand-
gekomen Verdrag betreffende de
wekelijkse rusttijd in de handel en op
kantoren (Verdrag nr. 106, aangeno-
men door de Internationale
Arbeidsconferentie in haar 40ste
zitting); Trb. 1964, 61) (26988, R1645).

Ik stel voor, aan de orde te stellen in
de vergaderingen van 5, 6 en 7
december:

de gezamenlijke behandeling van:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid
(XV) voor het jaar 2001 (27400-XV);
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Spaarfonds
AOW voor het jaar 2001 (27400-E);
- de Sociale nota 2001 (27402).

Ik stel voor, van de plenaire agenda
af te voeren de stukken nrs. 26523,
27023, 27024 en 26607.

Ik stel voor, toestemming te verlenen
tot het houden van wetgevings- c.q.
notaoverleg met stenografisch
verslag op:

maandag 27 november 2000:
- van 11.15 uur tot 18.30 uur van de
vaste commissie voor Justitie, over:
a. het wetsvoorstel Aanpassing van
Boek 7 van het Burgerlijk Wetboek
aan richtlijn nr. 97/7/EG van het
Europees Parlement en de Raad van
de Europese Unie van 20 mei 1997
betreffende de bescherming van de
consument bij op afstand gesloten
overeenkomsten (PbEG L 144)
(26861);
b. het wetsvoorstel Wijziging van
bepalingen met betrekking tot de
verwerking van persoonsgegevens
(26410);
- van 20.00 uur tot 23.00 uur van de
vaste commissie voor Justitie, over
het wetsvoorstel Opneming in de
Advocatenwet van enkele bepalingen
over het onderzoek naar de toestand
van de praktijk van een advocaat en
wijziging van een aantal artikelen
van deze wet (26940);

maandag 4 december 2000:
- van 11.15 uur tot 18.00 uur van de
vaste commissie voor Justitie, over
het wetsvoorstel Algemene wet
bestuursrecht (26523, 27023 en
27024);

maandag 11 december 2000:
- van 11.15 uur tot 18.00 uur van de
vaste commissie voor Justitie, over
het wetsvoorstel Herziening van het
procesrecht voor burgerlijke zaken, in
het bijzonder de wijze van procede-
ren in eerste aanleg (26855);
- van 11.15 uur tot 23.00 uur van de
vaste commissie voor Landbouw,
Natuurbeheer en Visserij, over het
wetsvoorstel Regels inzake de
reconstructie van de concentratie-
gebieden (Reconstructiewet
concentratiegebieden) (26356).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Landbouw,
Natuurbeheer en Visserij (XIV)
voor het jaar 2001 (27400-XIV);

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Diergezondheidsfonds voor
het jaar 2001 (27400-F),

en van:
- de motie-Van der Vlies over
vernieuwing en doorstroming in de
land- en tuinbouw (27232, nr. 7).

De algemene beraadslaging wordt
hervat.
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Staatssecretaris Faber: Mevrouw de
voorzitter! Ik zal ingaan op het
natuurbeleid, met daaraan gekoppeld
het Programma beheer. Ik ga ook in
op de ruimtelijke aspecten van het
geheel. Daarbij kom ik uiteraard ook
te spreken over de agrarische
hoofdstructuur, maar ook over de
landinrichting. Voorts kom ik kort te
spreken over het gewasbescherming-
smiddelenbeleid en de visserij.

Het natuurbeleid heeft veel
aandacht gekregen van de geachte
afgevaardigden, in het bijzonder de
financiële mogelijkheden en
onmogelijkheden ervan. Dit is

natuurlijk niet verwonderlijk bij een
begrotingsbehandeling en ook niet in
het licht van de bespreking van de
nota ’’Natuur voor mensen, mensen
voor natuur’’ nog geen maand
geleden. Ook toen kwam met name
het ambitieuze beleid met betrekking
tot de natuur in relatie met het
beschikbare geld naar voren. Meer in
het bijzonder werd toen mede naar
aanleiding van opmerkingen in de
wereld om ons heen gevraagd of er
wel geld genoeg is voor het huidige
beleid. Op dringend verzoek van de
Kamer heb ik op 15 september jl. een
brief geschreven. De Kamer wilde
immers voor de algemene beschou-
wingen weten hoe het zat met de
financiering van het bestaande
natuurbeleid. Met begrip voor de
wens van de Kamer, maar ook
wetende dat ik geen compleet beeld
kon geven, heb ik toen indicatief en
voorlopig een geschat bedrag
genoemd van zo’n 400 mln. tot 450
mln. voor de komende vijf jaar als
discrepantie tussen de beschikbare
middelen en de resterende taakstel-
lingen, uitgaande van het reeds
vastgestelde beleid, dus los van de
nieuwe ambities in de nota ’’Natuur
voor mensen, mensen voor natuur’’.
Een indicatief, voorlopig en geschat
bedrag. Dat kon niet anders, omdat
ik in juli intern de opdracht had
gegeven de stand van zaken op te
maken met betrekking tot de
grondverwervingtaakstellingen van
het structuurschema Groene ruimte
en ik de definitieve rapportage toen
nog niet had. Als de heer Dijssel-
bloem dan zegt dat die brief nooit
had mogen worden verzonden, dan
begrijp ik dat niet. Immers, voorzitter,
uw Kamer zelf wilde juist vóór de
algemene beschouwingen een
indicatie hebben. Die indicatie heb ik
toen gegeven, niet meer en niet
minder.

Toen de Kamer op 2 oktober jl. bij
de behandeling van de nota Natuur
voor mensen vroeg om een nadere
analyse heb ik benadrukt dat ik niet
van plan was met cijfers te komen
als ik niet overtuigd was van een
getrouw beeld daarvan en als ik niet
tegelijkertijd een oplossingsrichting
zou kunnen aangeven, zo nodig
gekoppeld aan de kabinetsreactie op
de motie op stuk nr. 23, ingediend bij
de algemene politieke beschouwin-
gen en daarmee ook bij de Najaars-
nota. Wij hebben het over een
meerjarenprogramma dat loopt tot
en met 2018. Wij hebben het over
verschillende financieringsoor-
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